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„Liberecký  kraj  nemá  hospic“  –   tímto  problémem  se  zabývá  krajský  radní  pověřený
vedením sociálních věcí a menšin Pavel Petráček společně se svým poradním orgánem. A
přicházejí s novým řešením.

„Než budeme stavět kamenný hospic, chceme nejprve vytvořit síť lůžek pro nevyléčitelně nemocné
v nemocnicích,“  uvedl radní s tím, že první lůžka vznikn<?xml:namespace prefix = st1 />ou
v  krajské  liberecké  nemocnici,  později  by  měla  být  i  v  České  Lípě,  kterou  rovněž  zřizuje
Liberecký kraj.

„Jednáme i v dalších zdravotnických zařízeních v kraji. V rámci České republiky jde o nový projekt,
jehož výhodou jsou daleko nižší náklady na zřízení lůžek, než by byly při výstavbě nového hospice,“
 řekl Pavel Petráček a připomněl, že obdobný systém velmi dobře funguje v Holandsku, kde
existují v celé zemi pouze dva hospice. Jinak je vše založeno na paliativní péči v terénu.

„V žádném případě se nevzdáváme záměru postavit  samostatný hospic,  ovšem náklady na jeho
stavbu představují zhruba 90 miliónů korun a roční provoz by spolykal dalších 60 miliónů korun, což
je při současném napjatém státním i krajském rozpočtu velký závazek. Proto přicházíme s touto
prozatímní náhradní variantou – vytvoření sítě paliativních lůžek v nemocnicích,“ vysvětlil Pavel
Petráček.

Dalším krokem jsou podle něj vzdělávací programy pro zdravotníky a semináře pro širokou
veřejnost, na které kraj vyčlenil 1,5 mil. korun.

„Také iniciujeme legislativní změny, které by usnadnily hrazení terénní hospicové péče zdravotními
pojišťovnami. Zajímal jsem se o fungování hospicové a paliativní péče v České republice i v zahraničí
a konzultuji toto s předními odborníky v této oblasti. Není pochyb, že chceme poskytovat umírajícím
v našem kraji tu nejlepší a nejšetrnější péči,“ uzavřel Pavel Petráček.            


